
 

 

 

Referat Handicaprådets møde d.14.september 
Dato: 14.september 2023 

Mødelokale: Bryllupssalen, Rådhuset, Stiager 2, 3500 Værløse 

Tidspunkt 17.00-19.30 

 

Deltagere 

 

Handicaprådet 

DH Byrådet 

Karin Beyer Bettina Ugelvig 

Rasmus Frimodt Lauritzen Jesper Larsen 

Sine Holm, formand Øjvind Vilsholm, næstformand 

Susanne Løcke  

 

Forvaltningen 

Sara Claces, Centerchef for Børn og Voksne (CBV) 

Marie Stockmarr, sekretær, CBV 

 

Afbud Gæster 

Vibeke Krohn, borgerrådgiver 

Hasan Yilmaz 

Ole Bondo Christensen, borgmester 

Henrik Studsgaard, kommunaldirektør 

Helle Winther Dahl, centerchef for Sundhed og Seniorliv 

 

Dagsorden 

 



 

 

1.  Drøftelser med borgmesteren 17.00-

18.00 

 Sagsfremstilling: 

Borgmester Ole Bondo Christensen drøfter forskellige temaer, som Handicaprådet har ønsket at drøfte ud fra 

følgende spørgsmål:  

Støtte til pårørende 

• HR drøftede i 2021 emnet med borgmesteren, der var på mødet stor enighed om at det er vigtigt at 

pårørende bliver inddraget og støttet som en del af den samlede indsats for borgeren. 

• Hvilke tiltag har kommunen i dag for inddragelse og støtte af pårørende? 

• Hvor kan vi især gøre det bedre? 

• Hvilke konkrete mål er integreret i 2023 målene? - og hvordan kan HR inddrages og medvirke til det 

arbejde? 

 

Visitationen – kommunikation og sagsbehandlingstider 

• Vedr. kommunikation har der været påvist problemer med at realisere målsætningen om hurtig 

afgørelse i enkle sager. Nogle gange forhindres dette af uklar kommunikation mellem callcenter og 

de egentlige sagsbehandlere - fx. ergoterapeuter. Har man fundet en løsning og forbedret 

procedurerne? 

• Vedr. sagsbehandlingstider er der – som loven også kræver - opgjort en række maksimale tider på 

hjemmesiden. Sagsbehandlingstiderne er besluttet af byrådet. Derfor må både Byrådet og 

Handicaprådet have interesse i at vide, om de udmeldte maksimale sagsbehandlingstider 

overholdes. Vi har tidligere efterlyst en opgørelse over sagsbehandlingstiderne. Hvad er status? 

 

Kommunens mulighed for at anvise boliger til borgere med særlige behov 

Der har været problemer i forbindelse med udarbejdelse af en rammeudlejningsaftale mellem Furesø 

Kommune og de almene boligorganisationer. De formuleringer, der ville forhindre en fortsættelse af de 

nugældende aftaler om at Kommunen kan anvise mennesker med særlige behov til en lang række boliger i 

Boligkataloget er nu ændret/fjernet, og der er begrundet forventning om, at alle boligorganisationer kan 

tilslutte sig rammeaftalen inden fristen den 1. september. 

I de kommende måneder skal der derfor forhandles ”individuelle udlejningsaftaler” mellem kommunen og 

boligselskaberne inden for rammeaftalen. I den forbindelse vil det være nyttigt at have oplysninger om 

kommunens behov for sådanne boliger.  

• Hvad viser ventelisterne?  

• Hvordan oplever sagsbehandlerne behovet for specielt boliger med god tilgængelighed? Har 



 

 

kommunen boliger nok til at matche behovet? 

• Har vi boliger, der kan imødekomme alle andre specielle behov? Hvilke typer boliger eller indretning 

mangler vi? 

 Forvaltningens indstilling: 

Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager drøftelsen til efterretning.  
 Handicaprådets beslutning: 

Handicaprådet og borgmesteren drøftede de 3 spørgsmål.  

I drøftelsen af spørgsmål 1 om pårørende opfordrede borgmesteren Susanne Løcke til at arrangere et oplæg 

om, hvad en pårørenderådgiver kan bidrage med, så politikere og forvaltning kan få viden og erfaring at 

bygge videre på. Borgmesteren anerkendte desuden behovet for at undersøge muligheder for at støtte 

pårørende til borgere med funktionsnedsættelser yderligere og opfordrede fagudvalgene ÆSU og HSP til at 

tage den videre drøftelse.  

I drøftelsen af spørgsmål 2 om kommunikation og sagsbehandlingstider med Visitationen, fremgik det af 

borgmesterens svar, at der ikke er et samlet overblik over de reelle sagsbehandlingstider og derfor heller 

ikke er et overblik over, hvor der er udfordringer, der skal adresseres. Borgmesteren opfordrede 

forvaltningen til at arbejde videre med det og finde mulige løsninger.  

I drøftelsen af spørgsmål 3 om boliger, fortalte borgmesteren, at manglen på ældre- og handicapvenlige er 

noget som byrådet er optaget af og der arbejdes med konkrete tiltag i samarbejde med boligselskaberne. 

Borgmesteren oplyste også om ventelisterne, der viser, at kommunen i høj grad har behov for at fortsætte 

de nuværende aftaler om anvisning til en række handicapegnede almene boliger. 

2. Spisning 18.00-

18.30 

  

3. Præsentation og drøftelser med kommunaldirektør og centerchef for Sundhed og Seniorliv 18.30-

19:00 

 Sagsfremstilling 

Handicaprådet og kommunaldirektør Henrik Studsgaard og centerchef for Sundhed og Seniorliv Helle 

Winther Dahl laver en gensidig præsentation og drøfter ønsker til det kommende samarbejde.  

 Forvaltningens indstilling: 

Handicaprådet bedes tage den gensidige præsentation til efterretning. 

 Handicaprådets beslutning:  

Der var en gensidig præsentation og dialog mellem råd og kommunaldirektør, centerchef for Sundhed og 

Seniorliv og centerchef for Børn og Voksne.   



 

 

7. Orientering v. Handicaprådets medlemmer og forvaltningen 19.00-

19.30 

 Sagsfremstilling: 

Handicaprådets medlemmer og forvaltningen orienterer hinanden.  

Centerchef for Børn og Voksne vil orientere om: 

• Ankestyrelsens Danmarkskort  

• Børnesagsbarometeret 

• Orientering om socialtilsyn 2022 

• Proces omkring implementering af anbefalinger i analysen af økonomien på det specialiserede 

voksenområde 

• STU-analyse  

• Samarbejde med Børns Vilkår 

 Forvaltningens indstilling: 

Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager orienteringen til efterretning.  

 

 Handicaprådets beslutning: 

Centerchef for Børn og Voksne Sara Claces fortalte, at hun gerne vil invitere Handicaprådet til dialogmøder 

om større politiske sager. Der er fx et møde d. 12. oktober om analysen på voksensocialområdet.  

Rådet ønsker, at de allerede aftalte datoer den 28. september og d.2. november blive stående i kalenderen 

og bruges, hvis der er behov. 

DH vil gerne deltage i workshop d.6.10. med Børns Vilkår og sender én repræsentant.  

Rasmus Frimodt fortalte om arbejdet med en ny rapport ”Fremme af aktiviteter for borgere med en varig 

funktionsnedsættelse”, der er blevet behandlet af Folkeoplysningsudvalget. Rapporten viser, hvad der er af 

tilbud i foreningsverdenen til børn med funktionsnedsættelser og anviser forskellige muligheder for at støtte 

sådanne aktiviteter.  

Sine holm, formand for Handicaprådet fortalte, at hun har fået henvendelse fra borger, der gerne vil have 

adgang til en daginstitutionens legeplads udenfor åbningstid med sit barn, der har funktionsnedsættelse. 

Eksemplet blev drøftet i rådet og politikerne anbefalede, at den konkrete borger selv kontakter institutionen 

og hører om det er muligt at låne en nøgle. Derudover oplyste politikerne, at reglen er at alle institutioner 

skal have åbne legepladser medmindre, der har været hærværk, der ikke gør det muligt.  

 

 

 


